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Veel toekomst  verleden van de Coevering in
dit nummer! Een redelijk volledig overzicht van
ideeën en op stapel staande plannen voor onze
wijk. Maar óók een  terugblik
van oud-gemeentevoorlichter Nick van Broekho-
ven, die zich tevens bezorgd toont over het ont-
breken van een eigen Geldropse identiteit.
Graag aandacht ook voor de zorgen van De
Dreef. Ondanks een verheugende toename van
activiteiten is de draconische vermindering van
subsidiegelden een tijdbom die óók de Wijkkrant
bedreigt. Dat alles kan in verband met 'Coevering
in perspectief toch niet de bedoeling zijn?
Het winkelcentrum 'scoort  Nieuwe groenteboer,

 'DA' van  en komende nieuwe postkan-
toor van ons aller  spontane 'eigen' start
van de al zo lang beloofde revitalisering?
Basisschool De regenboog gaat voor een goed
doel de circustoer op. Lezen en meedoen dus.
Tot slot een proficiat voor alle moeders op hun
jaarlijkse  Waar zouden wij -letterlijk
of figuurlijk- zijn zonder hen? Nergens toch! En
bedenk via giro 555 toch ook even al die lijdende
moeders in Kosovo.....
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 een vorige editie van de Wijkkrant Coevering
schreef ik een column met de provocerende

 "In de Coevering is niets te doen". Ik op-
perde het idee om de plannen die in de wijk in
de nabije toekomst gerealiseerd zullen gaan
worden, in samenspel met de bewoners van de
Coevering tot stand te brengen. Dit alles onder
het motto: "Wie het weet, mag het zeggen".

Iemand heeft me ooit eens verteld dat als je
een idee oppert, je dan zelf ook niet "achter de
dijk moet gaan liggen" en dus leek het me aar-
dig om een schot voor de boeg te geven. Mijn
hoogst persoonlijke top vijf voor de wijk de Coe-
vering over tien jaar ziet er als volgt uit:

1 Een
Ik heb al eerder opgemerkt dat er in de Coeve-
ring aardig wat voorzieningen zijn en dat moe-
ten we proberen zo houden. Meer en betere
voorzieningen kan natuurlijk  mindere en
slechtere voorzieningen natuurlijk liever niet.

2 Goede en betaalbare woningen  iedereen
Een goede balans tussen huur- en koopwonin-
gen. En voor elke beurs wat wils. Uiteraard kan
het niet zo zijn dat oudere mensen of mensen
met een handicap hun woning moeten verlaten
omdat men er simpelweg niet meer kan wonen.

3  binnen bereik
Een kenmerk van mensen -met name jongere
mensen en ouderen- is dat zij ziek worden.
Speciale  zoals een huisdokter
in de wijk, zijn onmisbaar. Omdat mensen nog
steeds ouder worden en men wat vaker naar de
dokter wil zal de huisarts en ander medische
voorzieningen een vast onderdeel moeten blij-
ven van de Coevering in de toekomst.

4  en een
goede  op het openbaar vervoer
Een ander kenmerk van de samenleving over
een jaar of tien is: de toenemende mobiliteit.
Mensen werken verder van huis. Mensen re-
creëren verder van huis. De mogelijkheid om
een auto voor de deur kwijt te kunnen blijft van

belang. Even belangrijk, zo niet belangrijker is
echter dat de wijk een goede aansluiting be-
houdt op het OV-net. Misschien zijn er moge-
lijkheden voor alternatieve vormen van open-
baar vervoer in de wijk over een jaar of tien?

5  mensen.
In de wijk kunnen jonge mensen zich blijven
vestigen, ook over een jaar of tien. Ook hier
geldt weer: voor elke beurs is woongelegen-
heid, ook voor diegenen met een smalle beurs.

Dit zijn een aantal ideeën waarvan ik weet dat
ze zeker niet compleet zijn en erg vatbaar voor
discussie. Die discussie ga ik graag aan. Wie
grijpt naar de pen? Bart van Asperdt

 van Asperdt is student en woonde gedu-
rende zijn jeugd een jaar of acht in de Coeve-
ring. Tegenwoordig is hij gemeenteraadslid
voor de DGG. Het artikel is echter op persoon-
lijke titel geschreven.

Kopij voor het
uiterlijk 7 juni

in de  van De Dreef.
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Op de redactie kregen wij lucht van een heug-
lijke gebeurtenis bij DA-drogisterij  van
Schaik. Het zou iets met een nominatie als
beste DA-drogist van Nederland te maken heb-
ben. De redactie zou de redactie niet zijn, als
zij daar niet meteen het fijne van zou willen
weten. Een prima reden om eens even gezellig
aan te gaan bij bedrijfsleidster Carla van
Schaik. Onder het genot van een kopje thee
vertelt zij stralend van trots over hoe het alle-
maal begon.

De DA-drogisterij in WC de Coevering bestaat
al zolang als het winkelcentrum zelf. Sinds juli
1995 is de drogisterij overgenomen door mijn
vader Ton van  bekend van de gelijk-
namige drogisterij aan de  Deze
drogisterij was van oudsher ook al een DA-
drogisterij.
DA staat voor Drogisten Associatie. Dit is een
branche-organisatie waarin ongeveer 700 zelf-
standige  op een aantal
belangrijke vlakken samenwerken. Dit biedt
verscheidene voordelen: door middel van de
(deels) gezamenlijke inkoop worden tal van
aantrekkelijke acties mogelijk gemaakt; de
aangesloten drogisten profileren zich geza-
menlijk door middel van het  folders,
uniforme uitstraling, kortom herkenbare kwali-
teitskenmerken.
De bundeling van krachten staat in het teken
van de  die samengevat ongeveer
neerkomt op 'probeer i.  v. een doorsnee voor-
deeldrogist een voordelige kwaliteitsdrogist te
zijn'.

 per-Genomineerd!
Dat laatste lukt onze Coeveringse drogiste naar
verluidt heel aardig, gezien de nominatie als
beste  van Nederland. Carla zat
echt heel dicht bij die titel en daar had zijzelf,
bescheiden als zij is, helemaal niet op gere-
kend. 'Ik was vanwege andere afspraken niet
eens zelf naar de prijsuitreiking gegaan, dus
mijn vader moest in mijn plaats het podium op,
en die voelde zich natuurlijk hartstikke opgela-
ten. Dat laat hij zich, denk ik, geen tweede keer
gebeuren!' Vol trots laat zij de foto van vader
Ton in de 'spotlights' en de ranglijst zien. D.A.
Van Schaik WC Coevering staat in het boven-
ste rijtje met 9 anderen vermeld. 'Hé, je zit in de
Top-Acht! In het officiële persbericht op de re-
dactie stond  merk ik op. 'Ja, ik zie
dit lijstje ook nu pas', zegt ze bescheiden, 'ik
denk dat Top-Tien misschien beter  'Maar
hoe hebben ze vastgesteld hoe goed jullie
zijn?' 'Nou, gedurende het  jaar 1998 kwam
6 keer een MYSTERY SHOPPER in de winkel.
Deze 'klant' kijkt naar de algemene verzorging
van de zaak, het gebruik van winkelmateriaal
en naar de uitvoering van een van tevoren be-
paald thema (dat is een bepaalde productenlijn
die door ons onder de aandacht gebracht
wordt). Zij stelt een personeelslid hierover vak-
technische vragen. Door deze toetsing van de
vakkennis van dit willekeurig gekozen perso-
neelslid vormt zij zich een indruk van de kwali-
teit van de advisering in de winkel. Deze wordt
dan uitgedrukt in een puntenwaardering en
vormt eigenlijk het hoofdbestanddeel van de
totaalscore, want het reclamemateriaal waar
we mee werken is voor alle zaken gelijk en daar
kun je je eigenlijk niet door onderscheiden. De
beste 50 (van in totaal 700) zaken worden 'Ge-
nomineerd' en uitgenodigd voor een feest met
eten en alles erop en eraan. Van die 50 worden
er 10  En van die 10 ko-
men er uiteindelijk 3 op het erepodium.' 'En die
7 andere? Krijgen die nog een oorkonde of
'Die krijgen een enorme fles champagne met
inscriptie (in de zaak te bezichtigen!) + kleine
flessen voor alle personeelsleden.' Voor de
winkel in ons winkelcentrum waren dat voor
1998, naast Carla zelf, de  advi-
seuses  Hanneke, Jorien en schoon-
heidsspecialiste Lizet die in de salon staat.

Vervolg zie op pagina 7
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EEN W O N D E R B A A R L I J K PARFUM

En hiervan  er  maand
 ie

Koop  uw loten

W.C. Coevering 9-11 tel. 040-2854088

Meer meer geld, in de

Uw adres voor een heerlijk stukje kaas.

overheerlijke boerenkaas, buitenlandse kaas.

salades (vissalades van Nico

noten en
zuivelprodukten

Winkelcentrum Coevering 24 • Geldrop • Tel:  285 49 53

moederdag

l (alleen op bestelling en op
! vrijdag 6 en zaterdag 7 mei)

 uw

 30
Winkelcentrum Coevering 8 Geldrop  (040) 2857043



Feitelijk wordt er al zo'n  gesproken over
de noodzaak tot verbeteringen in de Coevering
om tot grotere stabiliteit en woongenot te ko-
men: deze wijk een (nog) betere klank te ge-
ven. Uit de veelheid van publicaties over dit
onderwerp heeft de Wijkkrant geprobeerd een
overzicht te maken van de huidige stand van
zaken.

Het begin van de discussie
Enkele zaken speelden eind 1995, begin
• Het Evenementenplein kon deze naam ei-

genlijk niet dragen: slecht toegankelijk en er
vonden bijna geen evenementen plaats,
waardoor zijn functie als ontmoetingsplaats
van de wijk nauwelijks tot zijn recht kwam.

• Na vertrek van tandartsenpraktijken was het
Medisch Centrum aan een renovatie toe.

• Er dreigde leegloop van het Winkelcentrum:
op termijn leidend tot verpaupering?

• De conclusie van een distributieplanolo-
gisch onderzoek over totaal Geldrop gaf
aan dat er ruimte was voor een extra su-
permarkt. Men verbond er tegelijkertijd het
advies aan deze supermarkt in het centrum
van Geldrop te vestigen. De Vendexgroep
nam alvast het voortouw door te proberen
het Postkantoor op te kopen en hierin een
supermarkt te starten (met een geïntegreerd
postkantoor).

 de gemeente!
De gemeenteraad stak hier een stokje voor:
men vreesde dat een te sterke concentratie van
winkels in het centrum een averechtse werking
op de andere wijken zou hebben: men dacht
meer aan een nieuwe super in Zesgehuchten.
Het college van  op zijn beurt vreesde
hiermee en verzwakking van het Coevering
Winkelcentrum. Het stelde voor om de invulling
meer aan de belanghebbenden over te laten:
als Vendex of  Heijn bereid zou zijn uit de
Coevering te vertrekken (naar  en
daarmee plaats te maken voor bijvoorbeeld een

 vestiging zou dit een aantal doelen dienen:
« Het winkelcentrum Coevering kan de ge-

wenste opkikker en een nader gezicht gaan
krijgen.

« Aan een renovatie van het Evenementen-
plein kan daadwerkelijk worden gewerkt:

> Bijvoorbeeld door het verplaatsen van
wijkcentrum (Dreef) activiteiten naar een
ruimte in het winkelcentrum, waardoor
het huidige Dreef gebouw kan vervallen
en het Evenementenplein de benodigde
open toegang kan gaan krijgen.

 Door het nader invullen van plannen met
het Gezondheidscentrum.

Het Evenementenplein
Zoals hiervoor al gezegd, maakt dat zijn naam
niet waar. Aanpassingen van de toegankelijk-
heid (ten koste van De Dreef?) en betere in-
richting zijn nodig.
Ook wordt gedacht aan het volbouwen van de
ruimte tussen de (achterzijde) van de Edah en
de Sporthal. Dit zou een fraaie opvulling kun-
nen zijn van deze ietwat 'slordige en niet func-
tionele' ruimte en een ommuring van het Eve-
nementenplein. Dit plan heeft als nadeel de
dan moeilijk te bereiken achterzijde van winkels
voor leveranciers.

Het winkelcentrum
Het staat vast dat Albert Heijn gaat
plannen voor een nieuwe vestiging op Gijzen-
rooij zijn in een vergevorderd stadium. De Ven-
dexgroep gaat de door Albert Heijn vrijge-
maakte ruimte  met een zaak volgens
de 'topstoreformule'. Dit verlangt een groter
aantal vierkante meters dan de huidige Albert
Heijn, die verkregen worden ten koste van hui-
dige parkeerplaatsen (aan de dorpzijde van het
centrum).
Realisatie van een en ander wacht ook op de
plannen met het huidige Dreef gebouw in com-
binatie met een (kleinere) super volgens het
Basismarkt principe.

 Dreef
Een onderzoek is gaande over de benodigde
ruimte. Als locatie wordt nu gedacht aan de
huidige Edah locatie die, eventueel aangevuld
met er rondom leeg te maken
ook de voornoemde nieuwe kleinere super kan
gaan herbergen.

 zie op pagina
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aanbiedingen
Laan der 4 Heemskinderen 2 -  040-2862571 -

Het is
in de Coevering

goed leven
met

Goed wonen

de

openingstijden kantoor
maandag t/m vrijdag 's ochtends  9.00 tot 1230 uur

's middags van  tot  uur
vrijdagmiddag gesloten

telefoon:
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Het Gezondheidscentrum
Zoals bekend is het gebouw door de gemeente
overgenomen en  huidige bewoners is toe-
gezegd dat vóór eind 1999 de toekomstige
huisvesting bekend zal zijn. Er wordt uitgegaan
van de noodzaak van huisartsen en fysiothera-
pie in het centrum van de Coevering; als opties
wordt gedacht aan gedeeltelijke afbraak van
het huidige centrum of aan integratie van de
bestaande artsen- en fysiotherapie praktijken in
het winkelcentrum.

 en  en koopwoningen
Studie in vergelijkbare wijken en gemeenten
leert dat in de Coevering sprake is van enkele
redenen die de vorming van een stabiele en
onderling gebonden wijk in de weg staan:
• Bestaande (huur)flats worden dikwijls als

tussenstation benut waardoor ze maar voor
enkele jaren per huurder worden gebruikt.

• Kennelijk neemt de behoefte aan
af: er is sprake van een tamelijk grote leeg-
stand die zelfs stijgende is.

• Het  gemiddelde voor de verhou-
ding huur- en koopwoningen is ca 30% te-
gen  terwijl die in de Coevering 50%
tegen 50% ligt.

Het Beter Wonen plan om enkele flats in de
Jan Carstenszweg te vervangen door laagbouw
wijst in de richting van correctie van die ver-
schijnselen. Echter, waarom deze verandering
juist  die flats en niet gespreid over de wijk?
Resultaten van een onderzoek over de wense-
lijkheid van  meer verdeeld over
de hele wijk (betreffende flats van Beter Wonen

 Goed Wonen) worden afgewacht voordat de
Jan Carstenszweg 'op de  gaat.

Kortom, er staat de Coevering veel te wachten
in zijn groeien naar (nog) betere woonomstan-
digheden en voorzieningen. We zijn benieuwd
en blijven u van eventuele ontwikkelingen op de
hoogte houden.  R

Vervolg van pagina 3
 en haar mensen zien deze smakelijke

vloeibare onderscheiding als een stimulans
voor de toekomst. Ze zijn er erg blij mee, en zij

willen proberen dit jaar bij de beste 3 te eindi-
gen.

Carla vindt Winkelcentrum Coevering een echt
gezellig winkelcentrum, waarin prettig wordt
samengewerkt tussen de collega-winkeliers
onderling. Zij vindt het van belang om als Win-
kelcentrum Coevering een zo compleet moge-
lijk pakket aan te bieden. 'Daarom ben ik zo blij
dat er bijvoorbeeld weer een nieuwe groente-
boer in het winkelcentrum gekomen is. Die
hoort er gewoon te zitten. De keuze in een
echte speciaalzaak, in welke branche ook, is
altijd groter en verfijnder. Ze  nog tijd
voor je en ze kunnen je er veel beter advise-
ren!' Carla is een winkelierster in hart en nie-
ren, die veel waarde hecht aan een persoonlij-
ke benadering niet alleen in haar eigen vak. De

 voor de D.A. Super Award '98
in de D.A.  Tour 1998 is dan ook wel-
verdiend!  J

Ook dit jaar stonden op Tweede Paasdag
drommen mensen te wachten tot de deuren
van de Dreef open gingen. Om 10 uur was het
een gedrang van  om vooral toch maar
als eerste binnen te zijn.
Dankzij deze massale opkomst en de mensen
die de rest van de dag binnen bleven stromen
hebben de vrijwillige medewerkenden van de

 een goed gevoel overgehouden aan
deze dag. Ruim 800 betalende bezoekers
kochten voor zo'n ong. 3000 gulden aan kop-
jes, schoteltjes, pannetjes, lampen, gereed-
schap, boeken enz, enz. en dat alles voor een
klein gedeelte van de nieuwprijs. Maar daar
was het dan ook een vlooienmarkt voor.
Moe (uitgeblust?) maar tevreden was men na
afloop en het er over eens dat, dankzij de gulle
gevers, de medewerking van diverse persorga-
nen en de Dreef het niet zo'n groot succes had
kunnen zijn,  jaar weer een
WKJB vlooienmarkt  Zar Blok

Wijkkrant



1998.

Zoals binnen elke organisatie gebruikelijk is, zijn
ook wij in de Dreef  jaar weer benieuwd naar
de resultaten van het voorgaande jaar. En, zo
kan ik u melden, ze vallen deze keer beslist niet
tegen! Van de huidige, in totaal 47 verschillen-
de activiteiten, zijn er maar liefst 6 in 1998 ge-
start,  stijging. Deze zijn te verdelen in 30
eigen activiteiten, door en met vrijwilligers, en
17 verhuuractiviteiten.
Bij de Beheer Stichting stegen inkomsten uit
verhuur en baropbrengst, de kosten daalden
aanmerkelijk. De Gemeentelijke subsidie liep in
1998 terug met maar liefst 45%  1997,
welke subsidie toen ook ten opzichte van
al  30% lager was.
De Welzijn  de activiteiten club, blijft
met een financieel tekort  hetgeen ge-
zien de stijging van het aantal activiteiten en
ook hier een forse vermindering van Gemeen-
telijke subsidie van ruim 26% t.o.v. 1997, als
een logische ontwikkeling beschouwd mag
worden.
Binnen de  Coevering
zijn in 1998 buiten het Info- Meldpunt weinig
kosten gemaakt en  in een verrekening
met de resultaten van beide  met
de gemeente Geldrop een terugbetaling over
niet gebruikte subsidiegelden over de jaren
'96 en '97 overeengekomen

 feite vooruitlopend op de in wording zijnde
één organisatie structuur binnen de Dreef.
De  van de  waarvan het
einde volgens welingelichte bronnen nog niet in
zicht is, brengt de noodzaak met zich mee om,
indien je ondanks dit gegeven als organisatie
wilt  de kosten nog meer te drukken.
Dit met mogelijk ingrijpende gevolgen.
Teneinde dit zoveel mogelijk te voorkomen,
moeten de opbrengsten van verhuur van ruim-
ten,  e.d. zo veel mogelijk ver-
hoogd worden en dienen nieuwe winstgevende
activiteiten gestart te worden teneinde hierme-
de deels de geld kostende wijk activiteiten te
kunnen financieren.
Pompen of verzuipen!
De, binnen de nota 'Wijkgericht Samen Wer-
ken', geplaatste stelling dat commerciële of pa-

 activiteiten, voor een organisatie
als onze, slechts 5% van het totaal mogen zijn,

is dan ook beslist niet meer van deze tijd en
aan een ernstige revitalisering toe!
Een logisch gevolg van dit alles is dat onze,
overigens gewaardeerde, horeca overbuurman
Café Zaal Hoog en Droog met zijn vakbroeders
binnen het  deze ontwikkelingen met
argusogen volgen. Maar voor ons geldt als
voor iedere andere onderneming, 'pompen of
verzuipen'. Het wordt tijd dat tussen Gemeente
Geldrop en belanghebbende organisaties een
gesprek op gang komt waarbij posities en
standpunten over en weer duidelijk gemaakt
worden en er afspraken komen, waarbij op na-
leving ervan controle uitgeoefend wordt.
Van onze kant gaan we deze discussie zeker
niet uit de weg.

IJmert Rovers.

Sn aansluiting op de publicatie in de vorige
Wijkkrant inzake het mogelijke misbruik van
bank- of giro pinpassen met bijbehorende pin-
codes, door voormalige vrijwilligers van 'Veur
Mekaar' laten wij hierbij het volgende weten:
Bij de Politie noch bij Wijkcentrum de Dreef
is, tot heden, nadere  in deze zaak

 Zoals eerder  is
 de informatie  de  te ge-

ring, om fn deze zaak een nader onderzoek
te

Deze publicatie is op verzoek van de Politie tot
stand gekomen.

IJmert Rovers
Voorzitter.

Wijkcentrum de Dreef is op zoek naar vrijwilli-
gers m/v voor de functie van beheerder.
Dit in verband met toename van activiteiten en
ziekte van een van onze beheerders. Voor dag-
en avondactiviteiten, zo mogelijk ook tijdens het
weekend. Ervaring is niet noodzakelijk, interes-
se, inzet en doorzettingsvermogen gewenst.
Werktijden in overleg te bepalen.
Inlichtingen of aanmelding bij het bestuur,
graag vooraf af te spreken.

Het Dreef
Telefoon

Wijkkrant Coevering



'Al sinds Adam en Eva in groente en fruit' is
natuurlijk lichtelijk overdreven, maar 'sinds
mensenheugenis' mag best worden gezegd.
Grootvader en vader Snijders zorgden ervoor
dat de familiegenen 'groen werden
zo'n veertig jaar zit de familie al in het groente-
vak! De Wijkkrant had voor u een gesprek met
de eigenaar van de nieuwe zaak in ons Winkel-
centrum. Of eigenlijk met zijn moeder: 'die weet
meer van de familiehistorie dan ik' vertrouwde
eigenaar en uitbater André ons toe.

Paard en kar
Moeder Sjan Snijders aan het woord dus: hoe
haar schoonvader samen met haar toen aan-
staande man Harrie, zo'n veertig jaar geleden,
in Helmonds centrum als groenteboer de klan-
ten langs reden. Met paard en kar natuurlijk. En
ook meerdere keren per week op
markten hun waren aan de man brachten. En,
niet te vergeten, de  aange-
meerde schippers lusten ook verse groente en
fruit!

Toch liever
Ze zochten en vonden ook een vastere stek: in
de  Haagstraat in Helmond werd hun eerste
winkel gestart, waarin Sjan de scepter zwaaide,
terwijl haar man en haar schoonvader de baan
opgingen. Toen die winkel, bij de afbraak van
huizen, werd verlaten werd een zaak aan de
Bakelse Dijk, ook in Helmond, begonnen. On-
dernemersgeest vroeg om uitbreiding: gaan-
deweg ging een winkel in winkelcentrum 'De
Brug' parallel meelopen en ook een in
Van  komt dan ook zoon André steeds
meer in beeld: 'gepokt en gemazeld' door opa
en vader, wilde die niets liever dan ook het
groente- en fruitvak in! Hij heeft als aankomend
en lerend middenstander de opkomst van ver-
schillende winkels meebeleefd.

Nu op
Pa Harrie Snijders vond het twee jaar geleden
welletjes: 'als je vijf en zestig wordt mag je met

 vond hij en deed zijn, goed lopende,
zaken in Helmond aan zijn zoon André over.
Genoemde bedrijven voorzien niet alleen win-
kelende klanten van waren: ook aan bedrijven
en slagers (die verkopen tegenwoordig ook hun

'salades uit eigen keuken') wordt verkocht.
Zelfs aan scholen: de scholengemeenschap
'Blok ter AA' rekent hij onder zijn klanten.

En ook in de Coevering
'Veel geluk heeft ons winkelcentrum niet met
zijn groenteboeren', vertrouwt uw reporter hem
toe. En dat blijkt 'spekkie voor het bekkie' voor
André: 'dit is niet onze enige of eerste zaak:
onze ervaring in winkelcentra leerde ons, dat
ook dit winkelcentrum een goede groente- en
fruitzaak nodig heeft en dat dit hier wel degelijk
goed zal gaan lopen. Met Patrick van de Vos-
senberg (de bedrijfsleider in opleiding) ga ik
het hier helemaal maken!'
André Snijders heeft in ieder geval óns met zijn
enthousiasme overtuigd; nu het Coevering pu-
bliek nog. De Wijkkrant wenst hem en zijn pu-
bliek veel geluk en succes met elkaar toe. JR
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Lieve
Kom eens
Met je
Heel  bij mij.
Ik wil je
Een kusje geven.
En iets
Moois erbij.
Het is geen boekje,
Het is geen dasje.
Het is een heel,
Ander ding.
Ik maakte het in ,
Mijn kleuterklasje.
Het is een heel mooi,

Maak het nu maar,
Heel snel open.
Want we hebben,
Ons best gedaan.
En we
Nu maar hopen.
Dat U
Uit bed zult gaan!
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Het is nog wel wat vroeg om u nu al op deze toon aan te spreken. Maar toch zijn wij op
basisschool De Regenboog er al volop mee bezig. Met het circus, althans met de
voorbereidingen voor een circus. Namelijk op vrijdag 2 juli wordt er op onze school een
spectaculaire circusvoorstelling gehouden. En wij zijn als circuscommissie al druk doende met
het contracteren van artiesten; het bedenken van acts; het maken van afspraken en het
uitwerken van ideeën om van deze voorstelling iets bijzonders te maken.
Wij hebben daar zo onze redenen voor. Wij hebben al jarenlang samen met de kinderen van de
school een  Parents Plan adoptiekind. Jarenlang al gaat er maandelijks een door onze
kinderen bijeengebracht geldbedrag naar deze stichting die dan voor ons adoptiekind en haar
directe omgeving probeert een menswaardiger toekomst op te bouwen.
Ons FPP-adoptiekind heet Chu Thi Trang en zij woont in Vietnam.
Voor haar en voor haar familie willen wij er het komend jaar ook zijn, en daarom willen wij
proberen om op vrijdag 2 juli een zo groot mogelijk geldbedrag bij elkaar te halen.
Dat proberen wij te bereiken door U, samen met en door de kinderen, een bijzondere en
spectaculaire circusvoorstelling aan te bieden met alles wat daarop en daaromheen gebeurt.
Onder leiding van een echte circusschool leren alle kinderen een echte circus-act of een
bijzondere circusstunt. In de aula, die als echte piste wordt omgebouwd zal deze geweldige
voorstelling te zien zijn op vrijdagavond 2 juli a.s.. Daarnaast zullen er allerlei activiteiten worden
georganiseerd die te maken hebben met het thema circus. Enkele weken lang zal de school
staan in het teken van het circus en van het Foster Parents Plan.
Als u belooft dat u deze avond vrij zult houden in uw agenda dan beloven wij dat wij er een mooie
voorstelling van zullen maken. U bent in ieder geval nu alvast van harte uitgenodigd om
aanwezig te zijn als ons ....... Hooggeëerd
Nadere berichtgeving over kaartverkoop, aanvangstijden en bijzonderheden kunt u t.z.t. vinden in
deze Wijkkrant of in ons Snelschrift, en op de mededelingenborden aan de ingang van onze
school.
Wellicht tot ziens.

Kinderen, team en ouderraad van Basisschool De Regenboog.
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 is al jaren een vertrouwd
adres voor een lekker broodje shoarma en an-
dere  Paul, de oudste van de
gebroeders Van de Nieuwenhof, is dit jaar pre-
cies 15 jaar eigenaar. En dat was voor onze
redactie een aanleiding om eens een kijkje te
nemen aan het

"Rob?" "Ja, hier!" klinkt het van achter de
toonbank. Een rijzige gestalte staat leunend op
een schrobber gebogen over een emmer sop
met bleek. Voor hygiëne is hier duidelijk een
hoofdrol weggelegd, net als voor gezelligheid,
want ik krijg direct een kop koffie aangeboden.
Rob, de jongste van het tweetal vertelt over
hoe het allemaal begon:

Vroeger
In  ging broer Paul werken bij de toenma-
lige Israëlische eigenaar. Een jaar later, in

 kon hij de zaak overnemen. Het 'broodje
shoarma eten bij  was toen eigenlijk
een soort verlengstuk van het uitgaan in de
discotheek (toen nog Dallas). Als de kroegen
dicht gingen, kon men tot in de vroege uurtjes
de put van alcohol dempen met ongedesemd
brood met gekruid gegrild vlees, dat telkens in
dunne plakjes van het spit gesneden wordt.
In het Midden-Oosten is de Israëlische shoar-
ma, de Griekse gyros of Turkse döner kebab
van lam of kalf en de laatste tijd zelfs van kal-
koen, kortom alles behalve varkensvlees. Dat
is binnen de Semitische religies niet toege-

staan. Met de smaak heeft dat niets te maken,
integendeel. In het Westen trekt men zich hier-
van niets aan en gebruikt men wat de klant het
lekkerst vindt. Ook onder de toenmalige
sche eigenaar van Masada was het shoarma-

 al niet meer afkomstig van  maar van
het varken, dus aangepast aan de westerse
smaak.

Nu
Het nachtelijke  maakt meer en
meer plaats voor het gezellig avondje uit eten,
met zijn tweeën of met het hele gezin. Paul en
zijn broer Rob, die in 1991 zijn compagnon
werd, houden rekening met de veranderde
wensen van hun gasten. Al blijft hun shoarma
natuurlijk een specialiteit om je vingers bij af te
likken. Het  van Masada is be-
handeld met een  door deze grillroom
gepatenteerde mix van 21 kruiden. Daarbij
kunnen 5 verschillende zelfgemaakte sausjes
geserveerd worden: knoflook-, cocktail- (ruikt
minder  sambal-, uien- en tomatensaus.
Maar naast de aloude formule van de
mabroodjes en -schotels biedt Masada een

 van 2 ons die zijn weerga in de wijde
omtrek niet kent, een even zo malse schnitzel,
vis, calamaris, spareribs, saté en mixed grill,
alle geserveerd met frites en rauwkostsalade.
Voor de kinderen is er keuze uit eenvoudiger
gerechten als bijvoorbeeld frites, frikandel,
hamburger en kroket.
Voor een snelle doch voedzame lunch biedt
Masada verscheidene harde en zachte brood-
jes gezond, zalm, krab, salade, ei, ham, kaas
enz.
Alle gerechten worden ook bij de mensen thuis
bezorgd. Al hoeft men voor de sfeer en de ge-
zelligheid beslist niet thuis te blijven. Die zijn
aan het Bogardeind opperbest.  J
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deze bon voor gratis foto  uw
hond of kat wordt u

 uw

De fotograaf komt
woensdag 12 mei
van 13.00 tot 18.00 uur.

Meerdere bonnen hebben geen geldigheid. Gratis
foto's laten afhalen door volwassenen, en van het
eigen huisdier.

 van
foto's is

den Ouden
W.C. Coevering 26-27

tel. 2857031

 CZ
uw

u
U kunt bij uw verzekeringsadviseur terecht
voor een ziekenfondsverzekering, een par-
ticuliere verzekering, aanvullende verzeke-
ringen, een studentenverzekering, een
tandartsverzekering, een reisverzekering en
de personal service.

Uw verzekeringsadviseur
P. van der Velden
Schoutstraat 8

 EZ Geldrop
040-2801910

O E P

MASADA
• SHOARMA •

ma &
wo&do  tot

 15.00 tot 03,00
 tot 02.00

2 een

3
menu

voor een

 bezorgen ook bij u aan huis tegen geringe
vergoeding (ff
Tip: heeft u een verjaardag of een ander
feestje; wij leveren ook schalen snacks, b.v.

 luxe nacks.
 gratis thuisbezorgd.

SLIJTERIJ/WIJNHUIS

ROB GELSING

Rob Gelsing
Winkelcentrum Coevering 25
5665 GA
Telefoon  74 88



Sinds  maart  moet het gemeentelijk appa-
raat van Geldrop het stellen zonder de mar-
kante figuur van Nick van Broekhoven. Ruim 31
jaar was hij  a. als voorlichter, en laatstelijk
als adviseur in algemene dienst, bij de ge-
meente Geldrop werkzaam. Een loyaal maar
ook kritisch ambtenaar die naar eigen zeggen

 mensen  helpen om zelfstandig over
Geldropse aangelegenheden na te denken.'
De Wijkkrant was benieuwd hoe juist hij tegen
'30 jaar Coevering' aankijkt Een gesprek over

 stedenbouwkundigen, plaatselijke
 sociale veiligheid en nog veel meer za-

ken.

Grote ambities
'Geldrop 55.000 inwoners.' Dat was de ge-
meentelijke ambitie toen Nick van Broekhoven
eind jaren zestig aantrad. Zo'n sociale en
ruimtelijke explosie schreeuwde natuurlijk om
voorlichting en public relations. Van Broekho-
ven ging er mee aan de slag: het  Raad-
huisklanken, spraakmakende exposities over
voorliggende plannen en het rapport 'In de ban
van de burgers' waren er  het resultaat
van. Veel van al die plannen gingen niet door
omdat de gemeenteraad grenzen aan de groei
stelde en ook externe factoren hun rol speel-
den. Maar de Coevering draagt nog  spo-
ren van die , achteraf gezien, nogal megaloma-
ne  grootheidswaanzin lijdende') plannen.
Onder meer het absurd hoge percentage van
50 % hoogbouw. Die sporen hadden overigens
nog veel dieper kunnen zijn: want ook bij Bos-
rand/ Mackenziestraat waren nog flats ge-
pland...... Na verzet van burgers en politiek
werden die afgevoerd omdat vanaf de Strab-
rechtse Heide gezien er 'horizonvervuiling' zou
optreden. Een unieke Geldropse inbreng in de
jurisprudentie over stedenbouwkundige - en
milieu-aspecten! Fel verzet van de wijk tijdens
een hearing in de Coeveringkerk (nu de Dreef)
deed in  vervolgens ook een acht verdie-
pingen hoge flat achter het winkelcentrum
sneuvelen.

Liefdeloos
Toen het eerste  deel van de wijk - de
ontdekkingsreizigerstraten en omgeving - was

gebouwd kwam de gemeenteraad tot de ont-
dekking dat het zó toch niet bedoeld was. 'Een
monument van liefdeloosheid' zo was de als
een bolbliksem inslaande kwalificatie van Pv-

 Arie Bol. De daarop volgende
bezinning leidde tot een geheel andere opzet
van Coevering-West. Meer variatie in woning-
typen - ook in de terrasflats -, aandacht voor de
natuurlijke hoogten in het landschap, veel
groen. Maar ook hier -net als bij de Jan Car-
stenszweg- weer de dwingende eis van een
financieel sluitende exploitatie. En dus ook
weer flats. 'Achteraf gezien is Coevering-West
ondanks de goede bedoelingen toch een wei-
nig transparant wijkgedeelte geworden', aldus
Nick van Broekhoven: 'erg besloten, veel hofjes
en zóveel groen dat het de (sociale) veiligheid
niet ten goede komt.  hedendaagse renova-
tieplannen wordt dat veiligheidsaspect gelukkig
wel stelselmatig meegenomen. Er is zelfs een
keurmerk voor 'Veilig bouwen en veilig
een sociaal veilige woonomgeving creëren
zonder dat die een 'burcht'wordt.'

VAC
Nick van Broekhoven spreekt in dit verband
met waardering over de activiteiten van de
voormalige Verkeers- en Afbouw Commissie
(VAC) van de wijkvereniging Coevering waarbij
ook de rk pastores Hamers en Sanders en de
huisartsen Van Passel en  een rol speel-
den. De beroemde
van ir. Wil Kreuwels, de noodzaak van ruimte
en speelgelegenheden voor de jeugd, ervarin-
gen uit de sociale gezondheidszorg  een-
zaamheidsproblematiek en verveling, zij wer-
den met kracht naar voren gebracht. Het waren
signalen dat politiek regeren vooruitzien moet
betekenen. De plaatselijke politiek was er niet
altijd en niet erg - 'Bewijs het  gevoelig
voor. Tot verdriet van Van Broekhoven kreeg
'In de ban van de burgers' bij VAC en andere
Coeveringers meer de inhoud van  burgers
in de ban.' Het leidde tot stevige confrontaties
met de VAC dat ooit zelfs speelde met een
stemadvies voor de gemeenteraadsverkiezin-
gen; het werd slechts op het laatste moment
afgeblazen. Nick van Broekhoven: 'Architecten
en stedenbouwkundigen leven naar eigen zeg-
gen liever in binnensteden dan in de nieuw-
bouwwijken die ze zelf ontwerpen. En net als
veel plaatselijke beleidsmakers zijn ze niet op-
geleid om rekening te houden met de

 Coevering



gen uit de sociale gezondheidszorg. Als je met
die laatste echter geen rekening houdt creëer
je onherroepelijk klanten voor het gezond-

 en een plek om te
Woonomgeving als een plek waar je
bent, gekend wordt, een identiteit hebt. Maar
'identiteit' is ook belangrijk voor een dorp, stad
of regio - en wat dat betreft is Nick van Broek-
hoven voor Geldrop niet zo optimistisch. Sinds
het teloor gaan van de textielindustrie is
Geldrop fundamenteel anders geworden. Het is
nu een echte woongemeente met voor een
aantal fundamentele voorzieningen een sterke
oriëntatie op Eindhoven. Is er wel een eigen
Geldropse identiteit? Die vraag is ook belang-
rijk in het licht van de bestuurlijke herindeling
Zuid-Oost Brabant. Nu de stadsprovincie door
de landelijke politiek is afgeblazen komt ge-
meentelijke herindeling dichterbij. Zonder een
eigen identiteit is er dan weinig dat zich er te-
gen kan verzetten om een woonwijk van Eind-
hoven te worden.' Want bestuurlijk gezien is er
veel dat pleit voor een grootschaliger bestuurs-
vorm waarin de sociaal-economische proces-
sen (verkeer, bedrijven, werkgelegenheid etc.)
van de regio in onderlinge samenhang beter
bestuurd kunnen worden', aldus Van Broekho-
ven. 'Bovendien wordt het potentieel waaruit
bestuurders kunnen worden geput ook groter,
hetgeen de kwaliteit van het bestuur ten goede
kan komen. Als bevolking en politiek van
Geldrop zo'n opgaan in Eindhoven niet willen,
rust op hen wel de dure plicht ernst met een
eigen identiteit te maken. Dat is echter wel een
moeilijk en soms pijnlijk proces. Kan er een im-
puls uitgaan van het nieuwe centrum met Hof-

 Dat is de vraag. De bouw van de biblio-
theek was in elk geval al een misser om cen-
trum en Hofdael tot een samenhangend geheel
te maken. Cultureel dan? De verplaatsing van
het Weverijmuseum naar Hofdael is een link
naar het verleden, geen aanzet naar een iden-
titeit voor de  eeuw', aldus Van Broekhoven.
Meer kansen ziet hij in de jaarlijkse manifesta-
tie 'Geldrop Cultureel' die dit jaar voor de derde
keer wordt gehouden. ' Dat kan  een ul-
tieme poging zijn om zichtbaar te maken waar-
toe Geldropse burgers en instellingen in staat
zijn. Het biedt kansen om in een programmati-
sche eenheid uit te vinden wat 'dorpseigen'
burgers, schrijvers, kunstenaars, verenigingen

en politiek voor elkaar kunnen betekenen. Het
vertrek van  was natuurlijk zonde, maar
hun concept maakte het onmogelijk om met de
andere culturele Hofdael-bewoners samen te
werken. Maar in 'Geldrop Cultureel' liggen be-
slist mogelijkheden om de basis voor een
Geldropse identiteit te leggen.'

Meest
Tot slot terug naar de Coevering. Nick van
Broekhoven: 'Door de eerder genoemde VAC
en De Dreef is de wijk altijd prominent op de
politieke agenda blijven staan. Het is nu zaak
om in goed overleg met de bewoners en ande-
re belanghebbenden - overigens een plicht op
grond van geldende wetten! - de Coevering
breed te renoveren. Om de wijk qua bebouwing
en sociale activiteiten stelselmatig tot een (nog)
beter thuis voor de mensen te maken. De Coe-
vering is qua voorzieningen en - gemengde -
samenstelling van de bevolking relatief de
meest complete wijk van Geldrop. Het in pais
en vree met elkaar samenwonen is er redelijk
goed ontwikkeld, problemen worden er uitge-
praat en er is een regelmatig verschijnende
Wijkkrant voor de communicatie. De
ting De Dreef biedt - maar dan wel in een beter
geoutilleerd gebouw - ook goede kansen om
dat 'sociaal samenwonen' meer inhoud te ge-
ven. Bijvoorbeeld door een jaarlijkse manifes-
tatie waarin alle  aan
elkaar laten zien hoe en waarmee men bezig
is. Dan bouw je ook in de wijk een identiteit op
die kan bijdragen aan de identiteit van Geldrop
als geheel', aldus Van Broekhoven.

Erfgoed
Het klinkt als een credo van de man die nu al-
lereerst afstand wil nemen van veel zaken
waarmee hij zich in de afgelopen 31 jaar heeft
bezig gehouden. Muziek, schrijven  en
goed voorbereide culturele reizen - 'ook naar
het vaderlandse  staan op het pro-
gramma. Maar verloren voor Geldrop is hij ze-
ker niet. In zijn hoedanigheid van  en
loyaal' komen we Nick van Broekhoven in de
toekomst ongetwijfeld nog tegen.
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een groot succes

Thema: Bomen en Water

Jaarlijks wordt er in Nederland een Nationale
Boomfeestdag gehouden. Ook in de gemeente
Geldrop doet men daar aan mee. De "Boom-
feestdag-commissie" van het  is
verantwoordelijk voor de organisatie.

De poging om dit jaar de scholen in de Coeve-
ring daarbij te betrekken is geslaagd. Afdeling
Gemeentewerken had een plantlokatie voor dat
doel vrijgehouden. Het betreft de totale ver-
nieuwing van de beplanting en inrichting van
de plantsoenen aan de Roelantlaan (terras-

Zo'n tachtig kinderen van de groepen acht van
de basisscholen De Bron, De Regenboog en
't Anker hebben onder toezicht van een aantal
medewerkers van gemeentewerken zelfstandig
een 300 heesters  geplant.
De organisatie en de scholen vinden het be-
langrijk dat kinderen in hun eigen wijk het
"Groen" niet als vanzelfsprekend zien maar
daar actief bij betrokken zijn.

Dat is nog niet alles. Ook op school werd er in
de lessen aandacht besteed aan de Nationale
Boomfeestdag. Daarnaast heeft de commissie
een wandeling georganiseerd (Walewein-

 Dommel/Laan der Vier Heemskin-
deren) met een thema dat aansluit bij de les-
sen. Veel aandacht is besteed aan het

 Het was een ideale gelegenheid om
juist de kinderen van de Coevering te laten
kennis maken met het Dommelproject. Zij wo-
nen en leven uiteindelijk in of aan het beekdal.
Het intensief voorbereiden werd beloond met
een veertiental wandelingen waar zowel de
gids als de kinderen veel genoegen aan be-
leefd hebben. Daags voor de boomfeestdag
heeft dat allemaal plaatsgevonden.

Het plantwerk vond  op de voormiddag
(24 maart). De kinderen waren zeer enthousi-
ast en voor de mensen van gemeentewerken
bleek het  leuke klus om hun "jonge
te coachen en te zorgen dat alles ordelijk ver-
liep. Vervolgens waren het de groepen van de

Bron en het Anker die het karwei afmaakten.
Ondertussen had wethouder Willem  in
aanwezigheid van een schoolgids en een ver-
tegen woordiging van afd. onderwijs en dienst
gemeentewerken, in de klas de kinderen toe-
gesproken en het herinneringsvaantje over-
handigd.
De kinderen werden uitgenodigd een verslagje
te schrijven voor hun Wijkkrant. We laten ze
hierbij graag aan het woord.
Veel leesplezier.

Namens de Boomfeestdagcommissie,
Jo van

Verslag van Ewoud Poot en  Bounour
groep 8 van de Bron:

 Eindelijk is het zover, na de
pauze trekken we onze laarzen aan. Groep 8
van de Bron gaat op weg. We gaan een  VN
wandeling maken en de gidsen leiden ons
rond. We gaan in 4 groepen bomen bekijken.
We zagen veel soorten bomen: populier, treur-
wilg, els, es, beuk, berk,  hulst en de
plataan. Wist je trouwens dat van de populier
klompen worden gemaakt? We hadden ook
veel kikkerdril gezien. De kikkers die we zagen
zwemmen waren bruin. Er waren ook planten
die je kon eten. Wij (Ewoud en Jamal) vonden
ze walgelijk. Er waren ook typische bomen zo-
als een boom die dood was met een klimop
pruik. We zagen ook een prachtige treurwilg
langs het (vieze) water. We hoorden van de
gids veel over het Beekdal. Het duurde van

 tot 12.30. Het was best

De Boomfeestdag; De volgende dag gingen we
(de klas) rekenen. Gelukkig kwam er na een
half uur een mevrouw binnen. De mevrouw had
voor iedereen 1 batch. Op de batch stonden
poppetjes met schoppen in hun hand. Toen
gingen we (de klas) naar de Roelantlaan om
bomen te planten. De meeste kinderen hadden
een schop bij zich. Toen we aankwamen ston-
den er een paar mensen die veel wisten van

 iedereen moest 4 bomen planten. We
zagen dat het geen bomen waren maar rodon-
dendrons. Er waren mensen van de gemeente
bij die zeiden waar je de bomen moest planten.

Zie verder op pagina
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vertrouwd adres
Uw apotheek

 apotheker

. O. Bulthuis - Di Gese

A P O T H E E K C O E V E R I N G
Winkelcentrum Coevering 4

 GA
telefoon: (040) 2854707

Geopend: maandag  vrijdag van 8.30 tot
In weekenden  geval van dienst)
zaterdag 10.00 tot  en  tot
zon- en feestdagen:  tot  en  tot

WELKOM IN

dag geopend van
 morgens

tot  avonds 22.00 yur.
Ook OP  en

040 -

en

in

en

voor de

'

De
W.C. Coevering 17

Voor al uw bloemwerken
P. Knapen
Winkelcentrum  22

 GA
Tel. 040-2863833



Als je een boom had geplant moest je even aan
de kant gaan staan. Daar was een gat met
water erin en het leek op drijfzand. Sommige
kinderen gingen erin staan en kwamen er met
moeite uit. Toen iedereen 4 bomen had ge-
plant, kreeg iedereen een appel. In de klas
kwam een wethouder van het groen. Hij vertel-
de ons dat je respect moest hebben voor de
natuur. Toen deelde hij een paar vaantjes uit.
Deze dagen waren best leuk.

Verslag van Kim Schenkelaars
groep 8 van de Regenboog:
Het was de dag voor nationale boom feestdag.
We moeten met de klas een rondje Geldrop
maken met als gids mensen van het  We
kregen allemaal een kaart. We kregen een
rondleiding en er werd verteld over bomen en
er werden vragen gesteld over de boom en zijn
omgeving. We weten nu waarom bomen zo
belangrijk zijn: ze leveren ons zuurstof, de vo-
gels nestelen erin, ze geven schaduw en hout.
We zijn gelopen over de
Waleweinlaan en via de Waleweinlaan naar de
Kleine Dommel. We hebben een hoop geleerd
en gezien over vogels in bomen tot de voeding
van planten en nog veel meer. Morgen moeten
we bomen en struiken planten in de Roelant-

 en nu weten we allemaal waarom we dat
gaan doen.
Ik vond het best leuk en leerzaam en boven-
dien ook erg gezellig.  hartelijk bedankt.

Versfag van  Engelaar
groep 8 van 't Anker:
Hallo, ik ben Steffi Engelaar en ik heb een

 van de nationale boom-
feestdag.
Dit jaar deden onder andere wij, groep acht van
basisschool 't Anker, mee aan de nationale
boomfeestdag.
Daarvoor kregen we werkbladen die over al-
lerlei bomen gingen, en maakten we de dag
ervoor een wandeling met het
Op de dag zelf kwam de wethouder om ons uit
te leggen waarom we de bomen nodig hebben
en hij gaf onze meneer en een mevrouw van
het IVN een vaantje.
Toen we bij de Roelantlaan waren kregen we
een boompje en mochten die zelf poten.
mocht in totaal vier boompjes poten, maar uit-
eindelijk pootte bijna iedereen er heel wat

meer. Even later toen de boompjes op waren
kregen we een  (voor de dorst.) Toen
kwam er een mevrouw die in de Roelantlaan
woonde naar buiten met een schaal vol kaar-
sen en een zak paaseitjes. We kregen die om-
dat we de  voor de flat zo mooi aan het
maken waren.
Ik vond de boomfeestdag hartstikke gezellig en
ik hoop dat het nog vele jaren wordt gevierd.
Groetjes

Marco  geboren  en gestorven
in Venetië, was de eerste Europese beschrijver
van het Verre Oosten. Zijn vader, de koopman

 en zijn broer Matteo waren in 1269 terug
gekeerd van een reis naar China, met het ver-
zoek van de groot-chan Koebilai aan de paus om
missionarissen te sturen. In 1271 vertrokken bei-
de, nu met jonge Marco naar Azië. Over land, via
Bagdad, Ormoez, dwars door  en over Pa-
mir voorbij het meer Lop-Nor bereikten ze in
Cambalig (Peking). Marco viel in de gunst bij de
groot-chan, voor wie hij dienstreizen naar
Tibet en  maakte en voor wie hij van
1285 gouverneur was van de stad Sangui (Nan-
king). Eerst na 17 jaar liet Koebalai de
gaan als begeleiders van een Mongoolse prinses
naar de koning van Perzië. De terugreis ging over
zee naar Ormoez waar ze aan land gingen. Over
Armenië en Constantinopel keerden zij, rijk ge-
worden, in  in Venetië terug. Van sept. 1298
tot juli  was Marco Polo de gevangene van
de Genuezen die de Venetianen hadden versla-
gen. In zijn cel dicteerde hij het relaas van zijn
reizen. Dit werk is bekend als 'Het boek van de
miljoen wonderen'. SJ
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